
CAROLEIN SMIT (1960 - Amersfoort, NL)

Dutch artist Carolein Smit was born in 1960 in Amersfoort, she currently lives and works in 
Belgium. In 1979, she enters for five years at the St-Joost Academy of Fine Arts in Breda 
where she studies graphic design and lithography. For the next thirteen years she works as 
an illustration artist for various magazines and newspapers until a 3-months residency at the 
European Ceramic Work Center (ECWC) in Den Bosch in 1995 during which she falls in love 
with clay. As of this moment, she chooses ceramics as her favorite medium of expression 
and employs transgressive beauty that contradicts commonly held convictions about what 
makes something appealing. Her fascination with contrasts: the ugly but adorable, or the 
frightening but fragile, provides a reminder about the vulnerability and impermanence of life, 
and the inevitability of death.

L’artiste néerlandaise Carolein Smit est née en 1960 à Amersfoort, elle vit et travaille 
aujourd’hui en Belgique. En 1979, elle entre pour cinq ans à l’académie des Beaux Arts St-
Joost à Breda où elle étudie le graphisme et la lithographie. Suivent treize ans de travaux 
d’illustrations pour différents magazines et journaux jusqu’à une résidence de trois mois 
à l’European Ceramic Work Center (ECWC) à Den Bosch en 1995 où elle a un coup de 
foudre pour la terre. Ayant fait dès lors de la céramique son moyen d’expression privilégié, 
elle sonde les beautés transgressives et vient contredire les canons classiques de ce qui 
est communément considéré comme attrayant. Sa fascination pour les contrastes – entre 
laideur et grâce, inquiétude et fragilité, illustre la vulnérabilité et l’impermanence des 
biens terrestres face à l’inévitabilité de la mort.
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